
 
 

CONCEPT  

Notulen Algemene Leden vergadering ‘Optimist Club 

Nederland’ april 2024  

 
 

DATUM:  09 april 2024  

TIJD:  20.00 uur 

LOCATIE: KNZ&RV, Westdijk 7, Muiden 

 

AGENDA 

1. Opening 

2. Ingekomen stukken 

3. Vaststellen agenda 

4. Goedkeuring van de notulen van de ALV d.d. 20 november 2023 

5. Terugblik 2023 

6. Financieel jaaroverzicht, oordeel kascommissie en decharge bestuur 

7. Dechargeren aftredende bestuursleden: 

Rhodé Bijlsma secretaris 

Suzanne van Rooij  penningmeester 

 

8. Voorstel installeren nieuwe bestuursleden: 

Margriet Faber secretaris 

Vacature   penningmeester 

Rogier Vos   blijft als voorzitter aan in het bestuur 

Elmar Pigeaud  blijft als wedstrijdcommissaris aan in het bestuur 

Paul Wismeijer blijft als algemeen bestuurslid aan in het bestuur 

 

9. Informeren en peiling  

a. Stemrecht vergadering toekomst 

b. Bespreking teamzeilen en de manier om dit meer onder de aandacht van de zeilers te brengen 

c. Structuur reglementen 

10. Bespreking selectie coach EK/WK, zie toelichting in bijlage 

11. Mogelijkheid EK/WK wisseling, zie toelichting in bijlage 

12. Selectiereglement, zie voorstel in bijlage  

13. Vooruitblik 2024 

14. Rondvraag 

15. Sluiting  

 

 



 
 

BIJLAGEN 

- Brief aankondiging en toelichting vergadering 

- Notulen vergadering ALV d.d. 20 november 2023 

- Financiële jaarstukken 2023 

- Bespreking selectie coach EK/WK 

- Mogelijkheid EK/WK wisseling 

- Voorgesteld selectiereglement ALV 09 april 2024  

 

Notulen Algemene Leden vergadering ‘Optimist Club Nederland’ 09 april 2024 

 

Aanwezigen: 

Rogier Vos (voorzitter), Suzanne van Rooij (penningmeester), Rhode Bijlsma (secretaris), Elmar Pigeaud 

(wedstrijdcommissaris), Paul Wismeijer (algemeen bestuurslid), Frederik America, Wendelien Enschedé, Hanneke 

Vreeken, Martijn Melens, Jules Koekkoek, J.W. van Rooij, Boyd Mulder, Han Post, Karst IJtsma, Roos Eichhorn, Lilly 

Hofman, Svea Karsenbarg, Jasper ten Berge, Pieter Modderman, Erik Koekoek, Nikol Stankova, Pieter van den 

Bossche, Jan Willem Harwijne, Mark Schuurman, Koen van Esch (watersportverbond), Marc de Haas 

(watersportverbond), , Bart van Roessel (watersportverbond), Jacco Koops (watersportverbond), Gigi Rikmans, 

Suzanne Hendriksen, Yorick Verzijden, Patrick Hoevens, Dennis de Ruiter, Hein Tiggelhoven, Ared van Bergeijk 

(watersportverbond), Renate de Ruiter, Sterre Vrijenhoek, Ole van der Vorm. 

Online: Rob de Jeu, Bastian Rademaker, Vivian Habets, Rick Winkelman, Nathalie Melens, Johanna Innemee, 

Evelien Landén, Guus Lemmers, Harm Tiddens, Sietske Snoeck, Margriet J Faber Spijkervet  

(Robert Leefmans – niet op de aanwezigheidslijst) 

 

Afgegeven volmachten: 

E.J.M. Enschedé (aan W.A. Enschedé-van Nes), Chiel de Leeuw (aan R.Bijlsma), E.van Hoving (aan R.Leefmans), 

Nathalie Melens-Davidse (aan O.A.Pfeiffer), M.Treuren (aan J.Koekkoek) en E.Treuren (aan J.Koekkoek) 

1. Opening 

De voorzitter opent de voorjaars-ALV met een warm welkom en dankt de Koninklijke Nederlandse Zeil- en 

Roeivereniging voor de ruimte. De aanwezigheid van het Watersportverbond en een groter aantal coaches wordt 

positief ontvangen. 

De vergadering volgt een procedurele agenda en is gericht op een efficiënte voortgang. Vorige ALV werd de 

breedtesport besproken, en er was een succesvolle presentatie over topsport door Pieter Jan Postma. Dit jaar viert 

de OCN haar 50-jarig jubileum, een mijlpaal die zowel trots als verantwoordelijkheid met zich meebrengt. Het 

bestuur benadrukt het belang van een gezonde toekomst voor de Optimist-klasse. 

Sinds hun aantreden in april, heeft het bestuur ingezet op plezier en een positieve sfeer, maar heeft ook een 

uitdagend jaar ervaren door onrust binnen de klasse en spanningen door uiteenlopende meningen. De voorzitter 

roept op tot een constructieve dialoog, waarbij verschillen bespreekbaar zijn, en een gezamenlijke inzet om de 

toekomst van de OCN veilig te stellen. Een mijlpaal hierbij is de uitgifte van de 3500ste meetbrief. 



 
 

De voorzitter benadrukt dat het bestuur openstaat voor communicatie en interactie, zoals blijkt uit diverse 

initiatieven zoals koffietafels en extra ALV’s. Toch blijkt er weinig direct contact, maar wel veel geruchten en 

misverstanden. De oproep aan de leden is daarom om deze avond open te zijn en constructieve feedback te geven, 

om onbegrip en ruis weg te nemen en samen het nieuwe seizoen op een positieve manier in te luiden. 

2. Ingekomen stukken 

a. De heer Harwijne – voorzitter Combi Amsterdam: hij spreekt zijn zorg uit over het aantal 

deelnemers aan de combiwedstrijden. Het bestuur zal kennisnemen van de inhoud van zijn zorg 

en zal er mee aan de slag gaan. Dank voor de uitgebreide input. 

b. Familie Melens – dit ingekomen stuk zal meegenomen bij punt 10 van de agenda Bespreking 

selectie coach EK/WK 

 

3. Vaststellen agenda 

De agenda wordt vastgesteld zoals deze vooraf is rondgestuurd.  

 

4. Goedkeuring van de notulen van de ALV d.d. 20 november 2023 

Helaas blijkt de naam van de voorzitster van Roei- en Zeilvereniging Gouda onjuist te zijn vermeld, moet zijn Ineke 

Verkaaik-Hogervorst. Dit zal worden aangepast inde definitieve notulen. 

De ALV keurt de notulen van 20 november goed en worden vastgesteld.  

5. Terugblik 2023 

In 2023 organiseerde de OCN meerdere succesvolle evenementen, waaronder deelname aan het EK en WK 

Optimist in Griekenland en Spanje. Nederland presteerde goed, ondanks het beperkte aantal deelnemers.  

Daarnaast waren er regionale en landelijke wedstrijden, zoals een trainingsweekend bij KWS op het Sneekermeer 

waar lokale zeilers en NTT/JTT-leden samen trainden. Dit type samenwerking wil de OCN in de toekomst vaker 

stimuleren. Er wordt intensiever samengewerkt met het Watersportverbond. Zij kijkt mee hoe we in de toekomst 

onze klasse goed kunnen organiseren, zowel reglementair als praktisch (bijv. topsportdagen in Scheveningen). Ook 

wordt er meegekeken in de coaching-lijn en andersom geeft de OCN feedback. 

Ondanks de daling van het aantal zeilers de afgelopen jaren, is de trend dit jaar gestabiliseerd, met mogelijk een 

lichte stijging. Om de Optimist-klasse duurzaam te laten groeien, zet de OCN in voor het vergroten van de klasse en 

dat begint bij/in de piramide breed onderaan en vervolgens zorgen dat de flow door de piramide opgang komt. En 

niet iedereen hoeft de top te bereiken maar wel moet iedereen plezier beleven. Het creëren van een sportklimaat 

waarin plezier centraal staat, ondersteund door het principe van "life-long-sailing", gelijk aan de doelstelling van 

het Watersportverbond. 

Een opmerking van Adriaan Slob wijst op de noodzaak van meer samenwerking tussen sporten om jongeren te 

behouden, omdat kinderen vaak vroeg moeten kiezen voor één sport. Het bestuur beaamt deze noodzaak en 

werkt aan een rapport met het Watersportverbond om dit aan te pakken. Daarbij roept het bestuur op tot 

regionale commissarissen om activiteiten te organiseren, gezien de beperkte bestuurscapaciteit. 



 
 

Meer details over het rapport van het Watersportverbond en de plannen voor toekomstgerichte acties worden 

verwacht. 

6. Financieel jaaroverzicht, oordeel kascommissie en decharge bestuur 

De penningmeester, Suzanne van Rooij, lichtte de financiële resultaten van 2023 toe. Het verschil met 2022 (winst 

€20.294 in 2022 tegenover €694 in 2023) komt door gestegen kosten (€9.000), gedaalde baten (€4.000) en een 

eenmalige bate van €6.000 in 2022.  

 

Op de balans per 31-12-2023 staan vorderingen en overlopende activa, die vrij hoog zijn. De post vorderingen 

(€40.000) betreft betalingen die pas na 1 januari zijn opgevraagd inzake EK, WK en andere betalingen. Deze post is 

per heden beneden € 10.000. De post overlopende activa (€41.000) betreft nog te versturen facturen, welke 

inmiddels verstuurd in 2024 maar zien op 2023 (het NTT/JTT-2022/2023 deel 3, NTT/JTT-2023/2024 deel 1, 

contributie van de leden van het lopende jaar 2023 en subsidie Watersportverbond). De post overlopende passiva 

zijn bedragen die zijn betaald en terugzien op het jaar daarvoor (2022) zoals het herfstkamp van het NTT/JTT, 

Watersportverbond de belofte, administratie, voorziening voor de Easterregatta 2023 €10.000.  

 

Voor de Easterregatta van 2022 en 2023 heeft de OCN alle inschrijfgelden ontvangen maar geen facturen van WV 

De Braassem (de OCN heeft de inkomsten genomen en WV De Braasem de kosten). Daarvoor is in 2022 een 

voorziening voor opgenomen €20.000, maar deze voorziening is te hoog gebleken. En voor 2023 is er een 

voorziening opgenomen van €10.000. Daarnaast krijgt de OCN nog een €5.000 voor de AB selectie 2022. In 2023 is 

er geen AB-selectie geweest, daarvoor is in de plaats gekomen de Nationale Slot Combi; hierover moeten nog 

financiële afspraken gemaakt worden met WV De Braassem.  

De conclusie: De cijfers van 2023 zien er minder florissant uit dan vorig jaar (2022) maar wel volledig verklaarbaar. 

Ondanks de lagere winst blijft de financiële positie van de vereniging sterk, met een buffer van € 90.000 op de 

rekening courant en € 100.000 op de spaarrekening. Deze reserve is bedoeld voor investeringen, zoals vervanging 

van ribs. Het bestuur wil een scheiding aanbrengen in de administratie van het NTT/JTT en de algemene OCN-

financiën. De financiële reserves kunnen worden ingezet voor toekomstige initiatieven, zoals technologie en 

evenementen. 

Er werd gevraagd of het spaargeld een specifieke bestemming heeft. Het bestuur bevestigt dat dit is bedoeld voor 

onderhoud en vervanging van materiaal, maar dat het ook ten goede komt aan de leden via activiteiten en 

investeringen. 

Kascommissie 

Gerard Boekhoven en Han Post zijn samen met de penningmeester door alle cijfers heen gegaan. Er is daarbij 

uitgebreid ingegaan op de debiteuren, overlopende passiva e.d. zijn beantwoord. Het beeld van de kascommissie 

heeft geen enkele reden om aan de cijfers te twijfelen. Er komt nog een samenstellingsverklaring van de 

accountant na de vaststelling van deze jaarrekening. De kascommissie geeft een positief oordeel over de 

jaarrekening 2023.  

De voorzitter dankt de kascommissie. De jaarstukken worden bij deze definitief en decharge wordt verleend aan 

het bestuur en complimenten aan de penningmeester.  



 
 

Suzanne van Rooij en Adriaan Slob nemen zitting in de kascommissie van dit jaar.  

7. Dechargeren aftredende bestuursleden: 

Rhodé Bijlsma  secretaris 

Suzanne van Rooij   penningmeester 

Tijdens de ALV neemt de OCN afscheid van bestuursleden Rhode Bijlsma en Suzanne van Rooij, die terugblikken 

op hun tijd bij de organisatie en belangrijke ervaringen deelden. 

Rhode Bijlsma – Secretaris - beschrijft haar twee jaar als secretaris waarin ze werkte aan administratieve 

verbeteringen, de herintroductie van OCN-koffiemomenten en het organiseren van vergoedingen voor vrijwilligers. 

Ze waardeert de steun van collega-vrijwilligers, maar vond de communicatie binnen het bestuur en richting leden 

soms moeizaam, wat leidde tot spanningen en formele correspondentie. Rhode spreekt haar bezorgdheid uit over 

polarisatie binnen de zeilgemeenschap, die zelfs kinderen raakt, en riep ouders en coaches op om open, 

ondersteunend en inclusief te blijven voor een plezierige en gezonde sportervaring. 

Suzanne van Rooij – Penningmeester -  licht haar rol als penningmeester toe, waarin zij de financiën van het 

NTT/JTT-beheer heeft geautomatiseerd en gestroomlijnd. Ze betreurde echter een gebrek aan communicatie en 

samenwerking binnen het bestuur, vooral rond nationale teamselecties. Suzanne benadrukt het belang van een 

penningmeester vanuit het NTT voor effectieve samenwerking en vraagt om een bredere vertegenwoordiging in 

het bestuur die verder kijkt dan het NTT. Ondanks enkele teleurstellingen, spreekt ze haar trots en voldoening uit 

over haar bijdrage aan de ontwikkeling van de vereniging. 

De voorzitter, Rogier, bedankte Rhode en Suzanne voor hun toewijding en benadrukt dat hun inzet veel kinderen 

plezier heeft gebracht, een prestatie die symbolisch met bloemen wordt erkend. 

Evaluatie bestuur – Voorzitter 

Naar aanleiding van stevige taal van leden en formele soms zelf juridische brieven heeft het bestuur ook zelf 

kritisch gereflecteerd. Het bestuur benadrukt de noodzaak van een bredere basis van vrijwilligers om de OCN 

draaiende te houden, aangezien de zware werkdruk demotiverend kan zijn wanneer slechts een klein aantal 

mensen betrokken is. Hoewel veel tijd en energie door het bestuur wordt geïnvesteerd, is de toekomst niet 

vanzelfsprekend zonder breed draagvlak en vertrouwen van de leden. 

De bestuursleden voelen zich soms ondergewaardeerd door negatieve feedback en tegenstand, wat hen aanzet tot 

heroverweging van hun positie. Recentelijk heeft een beoogde penningmeester zich teruggetrokken vanwege de 

politieke en juridische spanningen binnen de vereniging, wat het bestuur als schadelijk ervaart voor zowel 

kinderen als ouders. 

De voorzitter roept op tot openheid en vraagt aan de leden om eventuele bezwaren tegen het huidige bestuur 

kenbaar te maken. Dit verzoek is confronterend, maar het bestuur benadrukt dat hun toekomst afhangt van 

vertrouwen en steun vanuit de vereniging. 

 

 



 
 

Reactie van de vergadering 

Tijdens de vergadering kwamen diverse leden aan het woord over de uitdagingen en toekomst van de Optimist 

Klasse Nederland (OCN). Suzanne Hendriks opende met haar steun aan het bestuur, erkenning gevend aan de 

zware belasting en tegenslagen waarmee bestuursleden vaak te maken hebben. Ze benadrukte haar waardering 

voor de inzet en vastberadenheid van het bestuur, wat met applaus werd ondersteund. 

Mark Schuurman prijst het bestuur om hun onpartijdige houding en benadrukt dat hij en anderen geen tekenen 

hebben gezien van beslissingen die persoonlijk belang dienden, zoals voor hun eigen kinderen. Hij moedigt 

iedereen aan eventuele twijfels te bespreken en te verhelderen, om zo vertrouwen te behouden en constructief 

met elkaar verder te gaan. 

Jasper ten Berge sluit zich aan bij eerdere steunbetuigingen en stelt dat het bestuur zonder persoonlijk belang 

handelt. Tegelijkertijd suggereert hij reflectie op de structuur van de OCN, waarbij hij opmerkte dat het 

selectiebeleid een te groot deel van de aandacht krijgt, wat andere aspecten van de organisatie overschaduwt. Hij 

pleitte voor meer betrokkenheid van het Watersportverbond en benadrukte dat het goed zou zijn als het bestuur 

zich kan focussen op bredere, strategische doelen. 

Arend van Bergeijk (Watersportverbond) verduidelijkt dat hun rol zich beperkt tot de Olympische klasse en dat zij 

het selectieproces voor andere klassen bij de verenigingen zelf laten. De vergadering is verdeeld over het idee om 

het Watersportverbond meer verantwoordelijkheid te geven in het selectiebeleid, maar er is erkenning voor de 

toegevoegde waarde van hun adviserende rol. 

Suzanne van Rooij brengt naar voren dat een betere scheiding tussen het NTT/JTT-team en de OCN-organisatie 

zinvol kan zijn, wat volgens haar het bestuur zou helpen om zich meer op het geheel te richten. Ze steunt het 

voorstel om de financiën en verantwoordelijkheden voor de teams apart te organiseren, zodat de OCN zich op 

bredere doelen kan focussen. Het bestuur neemt dit graag ter harte en zal inzetten op deze structuur wijziging. 

Maurits Melens prijst de vrijwilligers van de OCN als helden en benadrukte dat een focus op verbinding 

belangrijker is dan op persoonlijke belangen. Hij uit zijn waardering voor de discussies die tot samenwerking en 

positieve energie hebben geleid, en moedigt het bestuur aan om deze positieve energie van betrokken ouders en 

leden te benutten. 

Elmar Pigeaud – wedstrijdcommissaris - legt uit dat de tijd en energie die het bestuur aan selectieprocedures 

besteedt, ten koste gaat van andere noodzakelijke plannen, zoals sponsoring en evenementen. Hij benadrukt het 

bredere probleem dat de sport aan populariteit verliest. Tevens waarschuwt hij dat, zonder verandering, er 

mogelijk in de toekomst minder optimisten zullen zijn om deel te nemen aan wedstrijden. 

Robbert Leefmans en Bart van Roessel (Watersportverbond) ondersteunen de noodzaak om het bestuur de ruimte 

te geven voor strategische besluiten en adviseerden minder aandacht te besteden aan kleinschalige discussies. 

Bart suggereert het mandaat voor het selectiebeleid bij een vaste commissie te leggen, waardoor het bestuur zich 

op de grotere doelen kan richten. 

Jules Koekkoek benadrukt het belang van vertrouwen in het bestuur. Hij stelde dat als er wantrouwen is in de 

prioriteiten van het bestuur, dit beter via vervanging kan worden opgelost in plaats van micro-managing. Het 

bestuur moet volgens hem beleid kunnen voeren zonder al te veel inmenging. 



 
 

Marc de Haas, als voormalig hoofdcoach NTT ILCA en 29-er, benadrukt dat een selectiebeleid in het verleden al is 

goedgekeurd en dat er nu behoefte is aan duidelijkheid en stabiliteit zonder constante aanpassingen. 

In de discussie over het selectiebeleid komen verschillende perspectieven naar voren. Elmar Pigeaud – 

wedstrijdcommissaris - verduidelijkt dat de selectiecommissie door de ALV is aangesteld en niet door het bestuur. 

Suzanne van Rooij wijst erop dat in het verleden sommige leden zich overdonderd voelden door veranderingen in 

het selectieproces zonder voldoende draagvlak. 

Verschillende sprekers, zoals Rogier Vos – voorzitter - en Rhode Bijlsma pleiten voor een beleid dat verder kijkt dan 

de topzeilers, zodat jonge zeilers ook kansen krijgen en de sport duurzaam blijft. Rhode Bijlsma suggereert om 

reglementen pas later in te laten gaan om mogelijke belangenverstrengeling te vermijden. 

Er is consensus over de behoefte aan een onafhankelijke, technische commissie met experts en coaches die zich 

over het selectiebeleid buigt, zodat het bestuur zich op bredere zaken kan richten. Han Post benadrukt dat er 

duidelijkheid moet komen over wat men van het bestuur verwacht: volledige beslissingsbevoegdheid of juist 

gedeelde verantwoordelijkheid.  

Piet Modderman en Bart van Roessel beklemtonen dat het belangrijk is om de focus niet te veel te leggen op 

kleine details in het selectieproces, maar juist op de grotere visie voor de toekomst van de zeilsport. 

Elmar Pigeaud en Oscar Pfeiffer zijn voorstanders van een technische commissie, waarbij Elmar Pigeaud voorstelt 

dat coaches en experts deze taken oppakken, met mogelijk één of twee leden voor de communicatie. Mark 

Schuurman beëindigt de discussie door erop te wijzen dat de structuur en het reglement al duidelijk zijn en dat het 

tijd is om hiermee aan het werk te gaan, wat wordt ondersteund door applaus. 

Tot slot drukt de voorzitter zijn bezorgdheid uit over de manier waarop een klein deel van de leden met het 

bestuur communiceert, vaak via brieven in plaats van persoonlijk contact. Hij benadrukte het grotere doel om de 

Optimist-klasse toekomstbestendig te maken en vraagt om een meer constructieve en respectvolle dialoog. 

De bestuursleden geven aan dat ze graag met elkaar willen overleggen en voorzitter schorst de vergadering. 

Door omstandigheden is het laatste deel van de vergadering niet in detail genotuleerd omdat de notulist de 

vergadering deels niet meer kon bijwonen om privé redenen. 

Beknopt: Na de pauze geeft de voorzitter aan dat het bestuur in de schorsing uitvoerig overleg heeft gevoerd en 

het bestuur ter discussie heeft gesteld of ze wel verder wil gaan. De aantijgingen en wijze van communicatie vanuit 

een aantal leden hebben hier aanleiding toe gegeven. Uiteindelijk heeft het bestuur besloten aan te blijven om 

reden dat een relatief kleine groep, met een specifieke inhoudelijke focus, niet de voortgang en het beleid van de 

vereniging zou moeten kunnen dwarsbomen. De vele steunbetuigingen vanuit de zaal hebben de bestuursleden 

veel gevoel van steun gegeven, waarvoor dank. 

Het bestuur wil graag de dialoog openhouden, ook met mogelijke tegenstanders van specifieke beleidsbeslissingen 

en nodigt een ieder daarom uit om eerder de constructieve dialoog op te zoeken gedurende het seizoen en niet 

alleen in aanloop naar een ALV. 

 



 
 

Besloten is: 

• Het huidige reglement te handhaven en een toekomstig voorstel (gesplitst EK/WK en NTT/JTT) uit te 

werken; 

• Het huidige programma voor zeilseizoen 2024 intact te laten; 

• Het bestuur de vrijheid (mandaat) te geven naar eigen inzicht te handelen waar dit binnen de 

reglementen mogelijk is. 

 

8. Voorstel installeren nieuwe bestuursleden  bevestigd door de vergadering 

Margriet Faber als secretaris geïnstalleerd 

Vacature   penningmeester (oproep voor nieuwe geïnteresseerden!) 

Rogier Vos   blijft als voorzitter aan in het bestuur 

Elmar Pigeaud  blijft als wedstrijdcommissaris aan in het bestuur 

Paul Wismeijer blijft als algemeen bestuurslid aan in het bestuur 

 

9. Informeren en peiling  

a. Stemrecht vergadering toekomst  het bestuur zal onderzoeken of stemrecht per kind, waarbij 

bijvoorbeeld een ouder gemandateerd wordt  (als voorbeeld gelijk aan de Zwitserse Optimisten 

klassenorganisatie) uitvoerbaar is. Oscar Pfeiffer stelt zich beschikbaar voor het aanpassen van 

de statuten.  

b. Bespreking teamzeilen en de manier om dit meer onder de aandacht van de zeilers te brengen  

besloten is dat Gigi Rikmans en Pieter Van den Bossche hier initiatief in gaan nemen. 

c. Structuur reglementen  een splitsing van de reglementen wordt in een volgende vergadering 

voorgesteld. 

 

10. Bespreking selectie coach EK/WK,  besproken. Het bestuur zal in overleg met het Watersportverbond 

de coaches en teamleiders aanwijzen. 

11. Mogelijkheid EK/WK wisseling,  besloten is deze op te nemen in apart addendum voor het jaar 2024. 

12. Selectiereglement,  deze is niet aangenomen het oorspronkelijk reglement blijft van kracht. 

13. Vooruitblik 2024  deze is gegeven en gemotiveerd. 

14. Rondvraag  geen vragen 

15. Sluiting  

 

 

 

 


